
IZVJEŠTAJ SA SASTANKA EUROPSKOG UDRUŽENJA PRIMALJA (EMA) 

22-23.09.2017.  

 

Dana 22.09.2017. započeo je EMA General Meeting pozdravom predsjednice EMA-e 

koja je svima zaželjela produktivan rad na sastanku. Svaka članica iz 23 zemlje koja 

je bile prisutna na sastanku se ukratko predstavila. 

Nakon otvorenja sastanka pozdravila nas je predsjednica Španjolskog udruženja 

primalja te zaželjela ugodan boravak u Madridu kao i predstavnica španjolskog 

Ministarstva zdravstva koja nam je ukratko pojasnila trenutne aktivnosti i ciljeve u 

njihovoj zemlji vezane za zdravstvo. 

Sastanak smo započeli razgovorom o sastanku koji se održao prošle godine u Sofiji. 

Predsjednica EMA-e predstavila je izvještaj za 2016./2017.god. Prema izvještaju, na 

ECIC edukaciji u Stockholmu bilo je 863 učesnika iz 67 zemalja. Objavljeno da će se 

sljedeća konferencija održati u Torinu, Italiji od 14.-15.03.2019. god. i to sa EMA-om 

kao suorganizatorom edukacije. Predsjednica EMA-e je predložila članicama da 

pošalju sažetke i aktivno sudjeluju. Također, objavljeno je da će se EBCOG 

konferencija održati u Parizu 08.-10.03.2018.god., a sljedeći sastanak EMA-e u 

Grčkoj u prvoj polovici 10 mj. 2018.godine. 

Blagajnica EMA-e izložila je financijski plan za 2016./2017.g. Objavila je da se 

smjernice za financiranje zajedničkih projekata nalaze na njihovoj web stranici. 

Nadzorni odbor EMA-e pregledao je financijsko poslovanje te su iznijeli svoj 

izvještaj. U sklopu sastanka izabran je Nadzorni odbor za naredni period.  

Nadalje, raspravljali smo o strategijskom planu koji smo dobili unaprijed e-mailom te 

smo usvojili strategijski plan i budžet za 2017./2018. g. 

Objavljeno je da ćemo imati i osobu za odnose s javnošću, odnosno osobu koja će 

obavljati aktivnosti vezano za Web/Facebook/Twitter. Kako je do sada web stranica 

registrirana u Sloveniji predložilo se da osoba za ove aktivnosti ostane dosadašnja 

članica Izvršnog odbora Anita Prelec iz Slovenije. 

Članice iz Italije potaknule su raspravu o nasilju u porodništvu, a članice ostalih 

zemalja podijelile su svoja iskustva na navedenu temu. Nadalje, članice su potaknule 

pitanje kompetencija i školovanja u pojedinim zemljama. Neke članice su predložile 

da se poboljša suradnja s udruženjima žena u EU.  

Razgovarali smo i o implementaciji Direktive 2005/36/EZ i unaprjeđenju Anexa 5. 

EMA želi predati nove prijedloge izmjene Anexa 5 kad za to dođe vrijeme, pogotovo 

jer se radi o edukaciji primalja. 

Slušali smo zanimljivu prezentaciju o tome sto znači biti primalja u Španjolskoj. 

Školovanje je usklađeno s Direktivom 2005/36/EZ, no kako bi osoba postala primalja 

u Španjolskoj prvo mora završiti 4 godine studija sestrinstva nakon čega može još 2 

godine ići na specijalizaciju iz primaljstva kako bi postala primalja. Svaka regija u 



Španjolskoj ima svoje ministarstvo nadležno za zdravstvo te tako postoje 18 udruga 

primalja u zemlji. Međutim, još uvijek postoji manjak primalja, velika medikalizacija 

porođaja, nedovoljna autonomija, nemogućnost direktnog primaljskog studiranja, a na 

mnogim primaljskim radnim mjestima rade medicinske sestre. 

Dobili smo i izvještaj sa 5. konferencije EMA-e koja se održala u Londonu 2016. 

godine. Prema izvještaju, na konferenciji je sudjelovalo 355 sudionika iz 39 zemalja. 

Program se sastojao od 3 glavne teme: edukacija, praksa i regulacija. Održale su se 64 

prezentacije i 48 postera. Angažirani su i studenti primaljstva da pomognu, a među 

njima je bilo i hrvatskih studentica. Najavljena je sljedeća 6. konferencija EMA koja 

će se održati u u Stockholmu, Švedska. 

Poslušali smo i prezentaciju o ORAMMA projektu u kojem smo čuli o izbjegličkoj 

krizi i ulozi primalje u navedenom projektu. Nakon predavanja održali su se izbori za 

predsjednicu i člana/icu Izvršnog tijela EMA -e. Za predsjednicu EMA-e prijavila se 

Mervi Jokinen iz UK koja je i do sada bila predsjednica. Iz dosadašnjeg Izvršnog 

tijela od daljnjeg volontiranja odustala je Anita Prelec iz Slovenije, a na njezino 

mjesto prijavila se predsjednica Hrvatske komore primalja Barbara Finderle koja je i 

izabrana na navedenu funkciju. Za generalni sastank EMA-e 2019.god. prijavila se 

Češka komora primalja, a sljedeće godine će se glasati za mjesto sastanka. Nakon 

izbora raspravljale smo o problemima u primaljstvu u svojim zemljama.  

 

Sljedećeg dana, 23.09.2017. započeli smo s nizom zanimljivih predavanja. 

Razgovaralo se o ulozi muškaraca u unapređenju ženskog zdravlja, o mentalnom 

zdravlju u primaljskoj skrbi u EU, ali i u pojedinim zemljama. Organizirane su tri 

radionice na teme: istraživanje i smjernice, modeli prakse i edukacija. 

Sa predstavnicima Češke komore primalja krenuli smo dogovore oko mogućeg 

zajedničkog twining projekta koji bi bio sufinanciran od strane EMA-e. Izradit ćemo 

prijedlog projekta i budžet te ćemo navedeno poslati EMA -i. 

U završnom dijelu sastanka, svaka grupa je iznijela zaključke i aktivnosti koje 

planiraju odraditi. Napisali smo izjavu za javnost te zaključili sastanak. Nakon toga, 

Izvršno tijelo je održalo još nekoliko sastanaka kako bi definirali aktivnosti u 

narednom periodu te prenijeli zaduženja sa članica koje odlaze na nove članice 

Izvršnog tijela.  

Kao i uvijek, sastanak EMA-e donio je nove ideje i planove za budućnost EU 

primaljstva, ali i lokalno. Družili smo se s kolegicama iz EU zemalja sto uvijek daje 

dodatni "vjetar u leđa " kod planiranja aktivnosti u svojoj zemlji. 


